UNITED STATES DISTRICT COURT FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

OBADA MZAIK.

Plaintiff,

v.

SYRIAN ARAB REPUBLIC,

Defendant.

Case No. 1:22-cv-00042-ACR

Complaint for Torture 28 U.S.C. § 1605A

DECLARATION OF KAMAL FARES

- I, Kamal Fares, do hereby declare as follows:
- 1. I have full personal knowledge of the facts set forth in this declaration. If called as a witness, I would testify truthfully to these facts under oath.

Reasons and Circumstances of Detention

- 2. On March 25, 2011, an anti-regime demonstration emerged from the Umayyad Mosque and proceeded toward Marjeh Square in Damascus. I participated in this demonstration, positioned myself atop the base of the Marjeh column, and began filming the demonstration.
- 3. When demonstrators gathered and their chants intensified, plainclothes security agents launched an assault on us. We fled as they began apprehending and beating demonstrators. I continued running until I reached the Parliament building, where security agents managed to detain me after striking me with their vehicle.
- 4. Upon my arrest, they forced me into their vehicle and transported me to the entrance of 29 Ayar Street in Damascus, which housed an underground garage facility operated by the Air Force Intelligence Branch. They extracted me from the vehicle and positioned themselves at the garage entrance. One agent struck me with his foot, sending me tumbling down the entire flight of stairs to where other detainees were being held.

Detention at Mezzeh Military Airport

- 5. The beating continued uninterrupted from the moment of my capture until my arrival at Mezzeh Military Airport. The agents employed their fists, feet, and rifle butts in the beating, resulting in multiple severe injuries including dislocation of my lower jaw, severe eye swelling, vision impairment, a dislocated shoulder, and foot trauma.
- 6. Upon arrival, we were led into an area called "Al-Dirasat", which resembled a traditional Arab house with an open courtyard and contained both solitary and communal cells. I remained there for 6 days under the supervision of an assistant called Abu Haider, who, judging by his accent, was from the Syrian coast. We were forced to remove all our clothing and underwent a search. They photographed me in profile and frontal views while holding a numbered placard, the number of which I cannot recall. Throughout my detention at the Air Force Intelligence Branch, I remained stripped of all clothing except my underwear.
- 7. After processing, they placed a rubber car tire cover tightly over my eyes to prevent any vision, bound my hands behind my back, and positioned me in a corridor. Everyone there participated in beating me—anyone passing by would strike me, alternating between sticks, their hands and feet, and plastic pipes.
- 8. The guards then led me on foot outside the building. I walked for approximately three minutes on unpaved ground before being placed in an extremely small cell (4x3 meters) that contained between 25 to 30 detainees and had a small window.
- 9. The conditions in that cell were extremely harsh due to its confined space and our large number. We were forced to sleep on our sides, pressed against each other. Despite my severe injuries mentioned above, no medical assistance was provided.
- 10. The bathroom facilities were located outside, and we were permitted only one visit per day, limited to three minutes for all of us collectively. This meant I had to attend to my needs within mere seconds. Each bathroom visit was accompanied by beatings and verbal abuse.
- 11. Regarding meals, we received three daily rations: in the morning, a piece of halawa or olives with one or two loaves of bread; for lunch, two portions, one containing bulgur or rice, the other a red sauce with bread; and in the evening, a piece of boiled egg or a piece of halawa. However, due to our severe psychological distress and fear about our fate, we rarely ate.

Torture at Mezzeh Military Airport

- Daily interrogations took place in the same cell, lasting between 3 to 4 hours. The interrogation area was approximately 10 meters from the cell. Each time, they would tightly secure the car tire, cover over my eyes, and restrain me before taking me to interrogation. Two individuals conducted the interrogations: one questioned me while the other continuously administered beatings throughout the session, using a whip, his hands, and feet.
- During interrogation, they accused me of being an Israeli agent and attempted to verify my identity by comparing some of my photographs to my actual face. However, they were unable to do so due to the severe facial distortion caused by torture—my face was swollen, my eyes were puffy, and my features were disfigured.
- 14. On the sixth day of interrogation, I was summoned to an office outside the building. The guard escorting me informed me that I would meet Colonel Suhail Al-Hassan, who then interrogated me and accused me of working for Israel. He ordered the guards to take me to the basement.
- 15. The guards escorted me to the basement, a distance of approximately 100 meters. Throughout this transfer, I endured continuous torture and beating, including being thrown down multiple flights of stairs (each consisting of 14 steps).
- 16. The basement consisted of three parallel corridors. At the entrance, the right side of the corridor contained four communal cells, while the left side had seven solitary cells. The far end housed six solitary cells and a bathroom.
- Through a mistake, the guards initially placed me in Cell No. 1, which was designated for Major General Hassan Makhlouf, a relative of Bashar Al-Assad who served as head of Customs and was accused of embezzling billions of dollars. This cell measured 4x2 meters, was clean, and was furnished with a table, foam mattress, and pillow. Interrogating Major General Hassan Makhlouf or getting closer to him was strictly forbidden. When they needed to question him, he would be sent directly to Bashar Al-Assad before being returned. I remained there for approximately an hour until an officer arrived, berated the guards for placing me in that cell, and had me transferred to Cell No. 3. This cell housed a Jordanian man allegedly from Al-Qaeda and another individual who

- identified himself as Major General Hassan Makhlouf's (who was in Cell No. 1) office director—he was the one who provided me with these details.
- 18. The following day, I was removed from Cell No. 3 after they discovered I had been mistakenly placed there as well. I was then transferred to Cell No. 7. All solitary cells were similar in design. In this cell, we numbered around 13 detainees, though this number fluctuated every now and then. The detainees consisted of fuel traders and others who had been falsely accused of Al-Qaeda membership.
- 19. I was subjected to daily interrogations lasting between 10 to 14 hours. During these sessions, they would suspend me by my hands from a high window and torture me using various methods: beating different parts of my body with sticks, whips, and plastic pipes; administering electric shocks; and striking the soles of my feet with sticks and plastic pipes.
- 20. Their objective was to force me to confess to working for Israel and having connections with prominent Lebanese figures such as Hariri and Walid Jumblatt. This pattern of daily torture and interrogation continued for two months. I experienced severe trauma that caused significant memory loss, and I lost track of time due to frequently losing consciousness from the severity of the torture.
- All detainees suffered from scabies, experiencing severe itching. Fearing infection themselves, the guards provided us with an ointment called Benzoate only once. We had to leave it on our bodies for 7 hours and were permitted just one two-minute shower. No other medical care or medication was provided, despite having elderly detainees suffering from diabetes, hypertension, and other conditions. Some experienced seizures and convulsions due to their need for insulin, particularly as their wounds wouldn't heal. They were denied access to doctors or medication. When our cries for help grew loud, a doctor would come only to abuse and humiliate the sick patients for disturbing his evening, providing no medical assistance whatsoever. Even for my dislocated jaw, it was another detainee who helped reset it to its normal position. I also had a broken rib.
- 22. The food was similar to what we received in Al-Dirasat section but with fewer portions, sometimes reduced to one or two meals per day. I often missed meals as I was interrogated and tortured for more than 12 hours. Due to the confined space and large number of detainees, we had to sleep on our sides, pressed against each other in alternating

directions.

One day, they placed a detainee with me who gained my trust, and I shared everything with him. Later, after my release and travel to Egypt, I discovered through meeting his relatives that he was an Air Force Intelligence agent from Daraa Province, planted to extract information from me.

Attempt to Air Confession On Syrian TV

- Daily, I was made to fingerprint documents confirming the charges against me. On one occasion when I confessed, they took me to Colonel Suhail Al-Hassan, who was intoxicated and jubilant about achieving his "victory" in making me confess as desired. He ordered them to remove the tire cover from my eyes, and I saw him then—a brownskinned, thin man approximately 175cm tall, with wrinkles on his face, wearing a cap over his black hair, with a thick mustache and small eyes. He attempted to speak in the coastal Alawite dialect, which he didn't master well. His office contained a leather chair behind a desk, two chairs in front, with a name plate reading "Colonel Suhail Al-Hassan," and some couches. The floor had black and white speckled tiles. He told me I would appear on television to confess to being an Israeli agent and repeat the charges I had admitted to: that Israel had been providing me with money, that I had a special bank account for these funds, and that I was assisting subversive groups, among other accusations. I agreed, thinking it was just words, after which they returned me to the cell. I remained in that branch for 4 months.
- 25. Several days after Colonel Suhail Al-Hassan's interrogation and his information about my planned media appearance on Syrian television to confess to being an Israeli agent, I was summoned to the office of Major General Jamil Al-Hassan, head of Air Force Intelligence. His office was extremely luxurious, located on the ground floor. He was an elderly man with dark skin, graying hair, a slight bald head, and was approximately 175cm tall. His desk displayed the name "Major General Jamil Al-Hassan."
- 26. Upon entering his office, they removed the tire cover from my eyes, unbound me, and seated me on a black leather couch. Major General Jamil Al-Hassan thanked me, calling me patriotic for agreeing to confess out of love for my country. Syrian television reporters and cameras were present for an interview about my confessions, but I refused, stating I wouldn't do it even if they killed me. They took me back to Colonel Suhail Al-Hassan's office, where they resumed torture more brutally and in a more severe and cruel manner

than before. By then, my body was extremely emaciated and covered in wounds. I could barely endure the torture and frequently lost consciousness. They returned me to the cell, continuing this treatment because I was from the Golan and had photos of the Golan on my phone, which led to their accusations of me working for Israel.

Release from Mezzeh Military Airport

27. Three amnesty decrees were issued by Bashar al-Assad, but none of them included me. My father began looking for a way to get me out of prison and eventually reached a high-ranking officer and appealed to him on my behalf. The officer told my father, "Your son will be released in two weeks," and that's exactly what happened—I was released two weeks after that incident. I was transferred from the Air Force Intelligence Branch at Mezzeh Military Airport to Criminal Security in Mezzeh, where I remained for one day before being transferred to the court in the Babila district. When I appeared before the female judge, she had two large files concerning my case, containing the photos from my mobile phone and the charges levied against me. When the judge inquired about my charges, I revealed my body to show her the marks of torture. Before even opening my case files, she ordered my immediate release. Following my release, I spent two weeks receiving treatment at home for the effects of torture.

I, Kamal Fares, declare under penalty of perjury under the laws of the United States of America that the foregoing is true and correct.

Executed on October 10, 2024 in Gelsenkirchen

[signature]

kamal fares



CERTIFICATION

TransPerfect is globally certified under the standards ISO 9001:2015, ISO 17100:2015, and ISO 18587:2017. This Translation Certificate confirms the included documents have been completed in conformance with the Quality Management System documented in its ISO process maps and are, to the best knowledge and belief of all TransPerfect employees engaged on the project, full and accurate translations of the source material.

File Name(s): Declaration of Kamal Fares

Source Language(s): Arabic

Target Language(s): English

Authorized Signature:

Name: Jacqueline Yorke

Title: Project Manager

Date: December 6, 2024

Signature, Notary Public:

WENDY POON

Notary Public - State of New York No. 01PO0000184

Qualified in Queens County

My Commission Expires February 02, 20 2-7

Stamp: Notary Public

Reason for signature: I approve the accuracy of this document content as written

محكمة مقاطعة كولومبيا بالولايات المتحدة الأمريكية

عبادة مزيك

مدع

الرقم المدني. ٢٤٠٠٠-cv

ضد

الجمهورية العربية السورية عناية/ وزير الخارجية فيصل المقداد وزارة الخارجية والمغتربين كفر سوسة دمشق سوريا شکوی بشأن واقعة تعذیب ۲۸ U.S.C. § ۱٦٠٥A

إفادة الشاهد كمال فارس

أنا كمال فارس أشهد بموجب هذه الإفادة على ما يلى:

خلفية عن الشاهد

أقر أنى على علم تام بجميع الوقائع الواردة في هذه الشهادة. كما أقر بأنى سأشهد بتلك الوقائع تحت القسم إذا تم طلبي للشهادة.

أسباب و ظروف الاحتجاز

- بتاريخ 25/03/2011 خرجت مظاهرة مناهضة للنظام من جامع الأموي واتجهت نحو ساحة المرجة بدمشق وشاركت بها حيث توجهت إلى ساحة المرجة وصعدت على 2.
 قاعدة عمود المرجة وبدأت بتصوير المظاهرة.
- عين تجمع المتظاهرون وعلت الهتافات هاجمنا عناصر الأمن المتشحين بالزي المدني وهربنا وبدأ الضرب والاعتقالات واستمريت بالركض حتى وصلت للبرلمان وحينها تمكن
 عناصر الأمن من الإمساك بى بعد أن دهسونى بالسيارة التى معهم.
- 4. وحين ألقوا القبض علي وضعوني بالسيارة و أخذوني إلى بداية شارع 29 أيار بدمشق وكان هناك مرآب لفرع المخابرات الجوية وهو تحت الأرض وأنزلوني من السيارة ووقفوا على باب المرآب وضربني أحدهم بقدمه فوقعت من أول الدرج الى آخره حيث كان هناك عدد من المعتقلين.

الاعتقال بمطار المزة العسكرى

- 5. لم يتوقف الضرب منذ لحظة اعتقالي إلى لحظة وصولي إلى مطار المزة العسكري حيث استعملوا أيديهم وأقدامهم وأخمص البواريد مما أحدث بي العديد من الإصابات هي تفكك فكي السفلي تورم عيني تضرر قدرتي علي الإبصار خلع كتفي وإصابة قدمي.
- عند وصولنا أدخلونا إلى مكان يدعى الدراسات وهو مثل البيت العربي القديم له فسحة سماوية وزنزانات منفردة وأخرى جماعية. بقيت هناك 6 أيام وكان المساعد المسؤول
 عنا يدعى ابو حيدر وهو من الساحل السوري بحسب لهجته وأجبرونا على أن نخلع كامل ثيابنا وفتشونا وصورونى صورتين جانبية وأمامية حاملا لوحة بها رقم لا

أذكره. ظللت مجردا من ملابسي باستثناء اللباس الداخلي طيلة فترة وجودي بالفرع.

- بعد أن انتهوا وضعوا جراب)كوشوك(دولاب سيارة على عيني وشدوه جيدا لكي لا أرى شيء وقيدوا يدي إلى الخلف ووضعوني في ممر وكان الجميع يضربني هناك وأي .. 7. شخص يمر بجانبي يضربني تارة بالعصي وتارة أخري بالأيدي والأقدام وبالبواري البلاستيكية.
- كان الوضع صعب اللغاية في تلك الزنزانة لضيقها وكثرة عددنا حيث كنا ننام على جنوبنا متلاصقين ولم يكن هناك أي مساعدة طبية على الرغم من إصاباتي البليغة المذكورة
 أعلام
- 10. وكانت دورة المياه خارجية مسموح لنا باستخدامها مرة واحدة فقط في اليوم ولمدة لا تتجاوز ثلاث دقائق لنا جميعنا مما يعني أنني كان يتعين علي قضاء حاجتي خلال ثوان معدودة و كان هناك ضرب وشتائم فى كل مرة نخرج بها لقضاء حاجتنا.
- 11. أما بالنسبة للطعام فقد كان لنا ثلاث وجبات يوميا في الصباح قطعة حلاوة أو زيتون مع ربطة أو ربطتين خبز وعلى الغداء قطعتين بإحداهما برغل أو أرز والأخرى مرقة حمراء وخبز وفى المساء قطعة بيض مسلوق أو قطعة حلاوة إلا أننا لم نكن نأكل بسبب الحالة النفسية الصعبة والخوف من مصيرنا.

التعذيب بمطار المزة العسكرى

- كان يتم التحقيق معي في تلك الزنزانة بشكل يومي بين 3 إلى 4 ساعات يوميا وكان التحقيق في المكان ذاته حيث كنت أسير نحو 10 أمتار من الزنزانة إلى التحقيق وكانوا كل الوقت يعصبون عيني بجراب سيارة ويشدونه بقوة ويقيدوني في كل مرة أخرج بها إلى التحقيق. كان هناك شخصان أحدهما يستجوبني والآخر يضربني طيلة فترة التحقيق مستخدما الكرباج ويداه وقدماه.
- 13. اثناء التحقيق اتهموني بأنني عميل لإسرائيل وحاولوا التحقق من هويتي عن طريق مقارنة بعض صوري بوجهي الحقيقي إلا أنهم لم يتمكنوا من ذلك بسبب التغيرات التي حصلت لوجهي من شدة التعذيب حيث تورم وانتفخت عيناي وتشوهت ملامح وجهي.
- وفي اليوم السادس للتحقيق طلبوني إلى مكتب خارج ذلك البناء وقال لي السجان الذي اقتادني أنني سوف اقابل المقدم/ سهيل الحسن و الذي حقق معي واتهمني بالعمالة .14 لاسرائيل وطلب من الحراس أن يأخذوني إلى القبو.
- اقتادني الحراس إلى القبو وكانت المسافة نحو 100 متر تم تعذيبي و ضربي خلالهم و القائي من أعلي درج لاخر درج)14 درجة لكل درج(. 15.
- 16. وكان القبو عبارة عن ثلاثة ممرات متوازية أمام باب القبو على الجانب الأيمن للممر يوجد أربع زنزانات جماعية وعلى الجانب الأيسر سبع زنزانات منفردة وبالصدر ست زنزانات منفردة ودورة مياه.
- وضعني الحراس بالخطأ بالزنزانة رقم واحد وكانت خاصة باللواء/ حسن مخلوف وهو من أقارب بشار الأسد وكان مسؤولا عن الجمارك ومتهم باختلاس مليارات الدولارات. وكانت الزنزانة بطول وعرض 4*2 أمتار وكانت نظيفة وبها طاولة وفراش من إسفنج ومخدة وكان ممنوع التحقيق معه أو الاقتراب منه وكانوا حين يريدون التحقيق معه يرسلونه إلى بشار الأسد ومن ثم يعيدونه وبقيت معه نحو ساعة وبعدها أتى ضابط وبدأ بالصراخ على الحراس لأنهم وضعوني في تلك الزنزانة وأخرجوني منها ووضعوني بالزنزانة رقم 3 وكان بتلك الزنزانة رجل أردني وهو من تنظيم القاعدة وآخر قال إنه مدير مكتب اللواء/ حسن مخلوف الذي كان بالزنزانة رقم واحد وهو من أخبرني بتلك التفاصيل السابقة.
- 18. وفي اليوم التالي أخرجوني من الزنزانة رقم 3 أيضا بعد أن اكتشفوا أنهم وضعوني بها عن طريق الخطأ كما حصل سابقا ووضعوني في زنزانة رقم 7 حيث كانت الزنزانات المعتقلين هم تجار محروقات والقسم الآخر هم من تنظيم القاعدة كانوا قد المنفردة متشابهة وكنا في تلك الزنزانة نحو 13 معتقل يتغير عددنا بين الحين والآخر وكان المعتقلين هم تجار محروقات والقسم الآخر هم من تنظيم القاعدة كانوا قد نسبوا لهم تلك التهم زورا وبهتانا.
- كان يتم التحقيق معي بشكل يومي بين 10 ساعات إلى 14 ساعة حيث كانوا يعلقوني من يدي علي شباك عالي و يقومون بتعذيبي بشتي الطرق مثل ضرب مناطق متفرقة .19 من الجسم بالعصي والكرباج وبواري البلاستيك والتعذيب بالكهرباء وضرب أسفل قدمي بالعصا والبوري البلاستيك.
- كان غرضهم من تعذيبي هو الاعتراف بعمالتي لاسرائيل وعلاقتي بشخصيات بارزة في لبنان كالحريري ووليد جنبلاط. وبقيت شهرين بشكل يومي يتم تعذيبي والتحقيق معي

بنفس الطريقة المذكورة وحصل معى صدمة جعلتنى أنسى كثيرا ولم اكن اميز الأيام بسبب الإغماء الذي يحصل معى من شدة التعذيب.

- 21. وكان هناك حالات جرب لدى جميع المعتقلين وكنا نعاني من الحكة الشديدة ومن خوفهم أن يصابوا بالجرب أعطانا الحراس مرة واحدة فقط مرهم اسمه بنزوات دهنا به أجسادنا وبقي على أجسادنا لمدة 7 ساعات وسمحوا لنا بالاستحمام مرة واحدة فقط ولمدة دقيقتين فقط ولم يكن هناك أي رعاية طبية أو دواء حيث كان معنا معتقلين كبار وكانوا يعانون من أمراض السكر والضغط وغيرها وكانت تأتيهم نوبات صرع وحالات اختلاج بسبب حاجتهم للأنسولين خاصة أن جراحهم لا تندمل ولم يكن يسمح لهم بالذهاب إلى الطبيب أو إحضار الأدوية لهم وحين كان يعلوا صراخنا لطلب المساعدة لهم يأتي الطبيب ويضرب المرضى ويهينهم لأنهم أزعجوه وهو في سهرته ولا يقدم لنا أي شيء. حتى فكي المخلوع أحد المعتقلين هو الذي ساعدني في إرجاعه إلى وضعه الطبيعي وكان لدى كسر في أحد الضلوع أيض!
- 22. أما الطعام فقد كان مشابه للطعام الذي كانوا يعطونا إياه في الدراسات لكن بعدد وجبات أقل تصل لوجبة واحدة في اليوم أحيانا أو وجبتين وأغلب الوجبات لا أحضرها لأنني أما الطعام فقد كان مشابه للطعام الذي كانوا يعطونا إياه في التعذيب والتحقيق لأكثر من 12 ساعة وكنا ننام متعاكسين ومتلاصقين على جنوبنا من ضيق المكان والعدد الكبير.
- 23. وفي أحد الأيام أدخلوا معي معتقلا كسب ثقتي وكنت أحدثه عن كل شيء لكني اكتشفت فيما بعد أنه عنصر من المخابرات الجوية وضعوه معي ليستدرجني بالحديث حيث المخابرات الجوية وهو من محافظة درعا.

محاولة بث الاعتراف في التلفيزيون السوري

- وكنت في كل يوم أبصم على التهم التي نسبوها لي وبأحد الأيام اعترفت لهم فأخذني إلى المقدم/ سهيل الحسن وكان حينها بحالة سكر وكان سعيدا لأنه حقق نصرا علي واعترفت بما يريد فطلب منهم أن ينزعوا جراب السيارة الذي على عيني وشاهدته حينها كان أسمر ونحيف وبطول تقريبا 175 سم على وجهه تجاعيد ويضع طاقية على واعترفت بما أسوه وشعره أسود وشاربه عريض وعيناه صغيرتان وكان يحاول التحدث باللهجة العلوية الساحلية التي لم يكن يتقنها جيدا وكانت غرفته عبارة عن مكتب خلفه كرسي جلد وامامه كرسان وعلى المكتب يافطة مكتوب عليها اسمه المقدم/ سهيل الحسن وكان هناك كنبات والبلاط كان منقط بالأسود والأبيض. قال لي سوف يعرضوني على التلفاز وأعترف بأنني عميل لاسرائيل وأذكر التهم التي اعترفت بها أن اسرائيل كانت تزودني بالنقود ولدي حساب بنكي خاص لتلك الأموال وأنني أساعد الجماعات التخريبية وغيرها ووافقت ظنا منى أنه مجرد كلام وبعدها أعادونى إلى الزنزانة من جديد وبقيت فى ذلك الفرع لمدة 4 أشهر.
- بعد عدة أيام من التحقيق الذي أجراه معي المقدم/ سهيل الحسن وإخباري بأني سوف أظهر على الإعلام السوري لأعترف بعمالتي لإسرائيل استدعوني إلى مكتب اللواء/ جميل .25 الحسن رئيس فرع المخابرات الجوية. كان مكتبه فخما جدا وكان بالطابق الأرضي وهو شخص كبير بالعمر أسمر وشعره أشيب وله صلعة خفيفة وبطول نحو 175 سم وكان مكتوب على مكتبه اللواء/ جميل الحسن.
- حين دخلت إلى المكتب نزعوا الجراب عن عيني وفكوا قيدي وأجلسوني على كنبة سوداء جلد وقال لي اللواء/ جميل الحسن أشكرك لأنك شخص وطني وسوف تعترف بما فعلته من غيرتك على وطنك وكان هناك مراسلين وكاميرات من التلفزيون السوري ليجروا معي لقاء باعترافاتي لكني رفضت وقلت لهم لن أفعل ذلك حتى ولو قتلتموني وأخرجوني إلى مكتب المقدم/ سهيل الحسن وبدؤوا في تعذيبي مجددا كما كانوا يفعلون سابقا ولكن بشكل أبشع وأقسى حينها كان جسدي نحيل جدا ومليء بالجروح ولم أكن أحتمل التعذيب وكان يغمى علي كثيرا وأعادوني إلى الزنزانة وكانوا يفعلون ذلك بي لأني من الجولان وكان على جوالي صور للجولان لذلك اتهموني بالعمالة لاسرائيل.

الخروج من مطار المزة العسكري

وصدرت ثلاثة مراسيم عفو من بشار الأسد إلا أنها لم تشملني وبدأ والدي بالبحث عن طريقة لإخراجي من السجن ووصل إلى ضابط برتبة عالية وتوسط لديه لإخراجي وقال لوالدي بعد أسبوعين سوف يخرج ابنك وبالفعل هذا ما حصل حيث خرجت بعد أسبوعين من تلك الحادثة. حولوني من فرع المخابرات الجوية في مطار المزة العسكري إلى الأمن الجنائي في المزة وبقيت ليوم واحد ومن ثم حولوني إلى المحكمة بمنطقة ببيلا وحين وقفت أمام القاضية كان لديها إضبارتين كبيرتين لي تتضمن الصور التي بهاتفي الجوال والتهم التي نسبوها لي. سألتني القاضية عن تهمتي فكشفت لها عن جسدي لترى آثار التعذيب وأمرت بإخلاء سبيلي حتى قبل أن تفتح أوراق قضيتى وبعد خروجى أمضيت أسبوعين أتلقى العلاج في المنزل من آثار التعذيب.

أقر أنا كمال فارس تحت عقوبة الحنث باليمين بموجب قوانين الولايات المتحدة الأمريكية أن ما سبق صحيح وصادق.

تحريرا في يوم)_(من شهر)_(عام)_(في)_

J. J.

Lamal fares